
 
Sosialidemokraattien, Kokoomuksen ja Vasemmistoliiton valtuustoryhmien valtuustoaloite - 
Venesjärven koulun uuden rakennuksen rahoitustapa uudelleen harkittavaksi 
 
KVALT 05.02.2024 § 5  
  

 
 
 
 Sosialidemokraattien, Kokoomuksen ja Vasemmistoliiton valtuustoryhmät 

jättivät seuraavansisältöisen valtuustoaloitteen: 
 
 ”Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut ja muut kuulijat 
 
 Viime joulukuussa valtuusto hyväksyi äänestyksen jälkeen investointiosaan 

uuden koulun rakentamiseen Venesjärvelle 2 000 000 euron määrärahan. 
Tilastokeskuksen ennakkotietojen mukaan vuonna 2023 Kankaanpäässä 
syntyi 71 lasta. Jokainen meistä ymmärtää, että tämä oppilasmäärä 
mahtuu seitsemän vuoden kuluttua Kankaanpään keskustan kouluun, 
huomioon ottaen, että Honkajoen kaupunginosassa on varmastikin 
etäisyydet huomioiden tarkoituksenmukaista tulevaisuudessakin ylläpitää 
peruskoulua. Ei ole mielestämme myös perusteltua investoida 
rakennuksiin sillä oletuksella, että jostain maailman sotaa käyvistä maista 
tulee meille turvapaikanhakijoita tai pakolaisia. Niihin tilanteisiin emme voi 
ennakolta varautuen investoida. Näihin asioihin reagoidaan sitten sen 
hetkisen tarpeen mukaisesti. 

 
 Venesjärven koulun tilannetta selvittämään kaupunginhallitus perusti 9.1 

2023 hankesuunnittelutyöryhmän. Työryhmä kokoontui useita kertoja 
alkuvuoden 2023 aikana. Hankesuunnittelutyöryhmän esitys jatkosta oli 
seuraava: Hankesuunnitelmatyöryhmä lähettää hankesuunnitelmassa 
esitellyt vaihtoehdot kaupunginhallituksen käsiteltäväksi ja päätösesityksen 
muodostamiseksi kaupunginvaltuustolle. Vaihtoehdot olivat: Vaihtoehto A, 
Vuokrattava/Leasing tila nykyisen koulun tontille tai Vaihtoehto B, Omaan 
taseeseen toteutettava tila. Tämä työryhmän raportti tuli tiedoksi 
hallitukselle ja valtuustolle, mutta varsinaisesti asiaa ei muutoin käsitelty. 

 
 Emme vastusta opetuksen jatkumista Venesjärvellä. Kaikki oppilaat ja 

opettajat tarvitsevat turvalliset ja toimivat työskentelytilat. Mielestämme on 
kuitenkin nykyisten tietojen valossa kyseenalaista investoida uuteen 
rakennukseen kaupungin omaan taseeseen. Nykyisillä tiedoilla 
sitoutuminen 30 vuodeksi uuteen rakennukseen ei ole harkittua ja järkevää 
talousajattelua. Kaupungin talouden kannalta turvallisempi vaihtoehto olisi 
sellainen, jota kaupunki voisi 5 tai 10 vuoden kuluttua tarkastella 
uudestaan. Tällä valtuustoaloitteella haluamme, että kaupunginhallitus ja 
valtuusto ottavat Venesjärven koulun uuden rakennuksen rahoitustavan 
uudelleen harkittavaksi.” 

 
Päätös Aloite päätettiin lähettää kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 

 
 
 
 
 
KHALL 19.02.2024 § 61  
  

 
 

Valmistelija  



 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mika Hatanpää 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää aloitteen rakennettu ympäristö -tulosalueen 
valmisteltavaksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
 
Täytäntöönpano Rakennettu ympäristö -tulosalue 
 
Lisätietoja antaa Hallinto- ja henkilöstöjohtaja Anna Vanhahonko, 044 577 2213 
 

 
 
TEKNL 20.11.2024 § 151    
1696/02.02.00/2024    

 
 

Valmistelija Pentti Saloniemi 
 
Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan, 11.11.2024 § 56, käsitellyt 
Venesjärven koulun asiaa ja hyväksynyt kaupunginhallituksen ehdotuksen 
selvittää kunnossapitokorjausten toteuttamisen nykyiseen 
koulurakennukseen.  
 
Tehdyn päätöksen mukaisesti ja Satakunnan museon sekä Varsinais-
Suomen ELY-keskukselta saatujen lausuntojen perusteella Venesjärven 
koulun tarkempi kunnossapitokorjausvaihtoehdon selvittäminen on 
välttämätöntä.  
 
Kunnossapitokorjausvaihtoehdon selvitykseen on esitetty määräraha 
vuoden 2025 talousarvioon ja selvitysten valmistuttua toteutettavat 
toimenpiteet tuodaan uudelleen päätöksentekoon viimeistään vuoden 2026 
talousarvion käsittelyn yhteydessä. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Pentti Saloniemi 
 

Päätösehdotus Kaupunginvaltuuston tekemän päätöksen mukaisesti Venesjärven koulun 
osalta selvitetään myös kunnossapitokorjausvaihtoehto, joten uuden 
rakennuksen rahoitustavan harkinta ei ole tämänhetkisen päätöksen 
perusteella ajankohtainen. Tekninen lautakunta toteaa osaltaan 
valtuustoaloitteen loppuun käsitellyksi ja lähettää asian tiedoksi 
kaupunginhallitukselle. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
 
Täytäntöönpano Kaupunginhallitus 
 
Lisätietoja antaa Tekninen johtaja Pentti Saloniemi, 044 577 2620 
 

 


